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جدول نرخ سکه و ارز

قیمت خودرو های داخلی
قیمت بازارقیمت کارخانهنوع خودروردیف

39,681,00047,900,000پراید 1111
37,381,00043,500,000پراید 2131
40,313,00043,600,000پراید 3151
155,000,000173,000,000چانگان4
43,443,00050,500,000تیبا صندوق دار5
55,943,00056,000,000ساینا دنده ای6
63,158,00072,700,000پژو 7405
8SLX 67,880,00083,000,000پژو
65,578,00075,000,000پژو 405 دوگانه سوز9
78,338,00094,800,000پژو پارس10
--پژو پارس TU5 کلاس 1113
67,283,00081,300,000پژو 206 تیپ 122
83,690,00096,200,000پژو 206 تیپ 135
80,213,00096,000,000پژو V8 206 صندوقدار14
15)LX( 66,770,00075,500,000سمند ال ایکس
16EF7 69,773,00084,000,000سمند
89,000,000-سمند دوگانه سوز کلاس 1716
110,000,000-دنا18
130,000,000-تندر پلاس دنده19
96,730,000118,000,000پژو 207 دنده ای20
273,000,000375,000,000مزدا213
22H30  75,000,000128,000,000
-103,100,000استپ وی23
160,000,000-  207 اتوماتیک24
114,994,000310,000,000پژو252008
67,203,00077,500,000رانا26

قیمت )به تومان(نوع سکه

4.147.000سکه تمام طرح جدید

4.066.000سکه تمام طرح قدیم

2.144.000نیم سکه

1.334.000ربع سکه

950.000گرمی

417.600هرگرم طلای 18 عیار

نوع ارز

11.489دلار

12.950یورو

14.103پوند

1.997لیر ترکیه

3.127درهم امارات

وزیر نیرو با اشاره به اینکه طی شش سال گذشته 
هفت میلیون نفر از جمعیت روســتاها به شبکه آب 
سالم و پایدار متصل شــده اند، گفت: در این مدت 
10 هزار و 200 روستای کشور از آب شرب برخوردار 

شده اند.
به گزارش                                                                                                                                                        خبرگزاری ها،   رضا اردکانیان در یک نشست 
خبری اظهار کرد: طی شــش سال گذشته هفت میلیون 
جمعیت روستایی به شــبکه آب سالم متصل شده اند؛ در 
این شــش سال با اقدامات انجام شده توانستیم 10 هزار و 

200 روستای کشور را از آب شرب سالم بهره مند کنیم.
وی با اشــاره به اینکه تا پایان سال جاری هزار و 134 
روستای دیگر از شبکه آب سالم و پایدار بهره مند خواهند 
شــد، افزود: روز دوشــنبه رئیس جمهور به طور همزمان 
طرح هــای زیربنایی روســتایی را افتتــاح خواهد کرد که 
وزارتخانه های نیرو، نفت، بهداشــت و درمان، ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و راه و شهرســازی مســئول اجرای آنها 

هستند.
این مسئول با اشاره به اینکه مطالعه برای تامین آب شرب 

17 استان آغاز شده است، توضیح داد: ما تلاش داریم با این 
اقدام در یک نوار 100 کیلومتری در جنوب کشور آب شرب 

را از طریق دریا تامین کنیم. 
اردکانیان با اشــاره به اینکه تا 10 ســال پیش، سالانه 
5,22 درصد رشد مصرف در کشور وجود داشته است افزود: 
با برنامه های انجام شده در تابستان سال گذشته،  رشد مصرف 
به سه درصد و در تابستان امسال به یک درصد کاهش یافت. 
وی اعلام کرد: رکورد ثبت شده مصرف برق امسال در 
زمان اوج مصرف بدون اعمال خاموشی در کشور بوده است. 

با ثبت رشد یک درصدی در زمان اوج مصرف، تابستان 
امسال رشد مصرف برق در کشور، رکورد زد.

وزیر نیــرو همچنین درخصوص صادرات برق از محل 
صرفه جویی ها گفت: امسال از محل صرفه جویی ها دو میلیارد 
و 300 میلیون کیلووات ساعت صادرات انرژی محقق شد که 
منابع حاصل از این صادرات در صنعت برق هزینه خواهد شد.
اردکانیان افزود: قیمت برق صادراتی، هفت سنت دلار 
آمریکا تعیین شده است که این رقم 16 تا 17 برابر قیمت 

برق تحویلی به داخل کشور است.

وزیر نیرو : در شش سال گذشته

۷ میلیون روستایی از آب شرب سالم بهره مند شده اند 

در شرایطی که ظرفیت های فراوانی در اقتصاد 
کشور بر زمین مانده که توجه به آنها می تواند رونق 
تولید و شکوفایی اقتصاد را رقم بزند،اما دولت این 
روزها علیرغم تجربه تلخ توافق خسارت بار برجام 
و مذاکره با غرب، باز هم سرگرم مذاکره بی حاصل 

با اروپاست. 
این در حالی اســت که رهبر معظم انقلاب در دیدار 
اخیر اعضای هیئت دولت با ایشان، با اشاره به اهمیت مسائل 
اقتصادی و توجه به ظرفیت های درونی کشــور فرمودند: 
»باید به بخش های پیشــران نظیر مســکن، کشاورزی، 
خودرو، لوازم خانگی و همچنین اقتصاد دانش بنیان توجه 
ویــژه کرد چرا که فعال شــدن هر کدام از اینها می تواند 
بخشــهای مختلف دیگر را به حرکــت وا دارد و حرکت 

عمومی اقتصادی کشور را به کلی متحول کند.«
نگاهی به موارد ذکر شده از سوی ایشان درخصوص 
پیشــران های اقتصادی نشــان می دهــد. این بخش ها 
علاوه بر اینکه نقش مستقیمی در اقتصاد دارند ، تاثیرات 
غیرمستقیمی نیز از طریق ارتباط با بخش های دیگر ایجاد 
می کننــد که این تاثیرات در نهایت می تواند موتور تولید 
ملی را روشن ساخته و چرخ اقتصاد را به حرکت درآورد.
قطار مسکن، اشتغال و رونق به دنبال دارد

بخش مسکن در شرایط کنونی یکی از قسمت هایی 
است که اصلا در وضعیت خوبی به سر نمی برد، از طرفی 
طی سالیان طولانی مشکلات ناشی از گرانی مسکن وجود 
داشته و از طرف دیگر طی شش سال گذشته با ساخت و 
ساز محدودی که صورت گرفته، تعادل بازار بیش از پیش 

بهم خورده است. 
بر این مبنا قیمت مســکن تنها در یک ســال اخیر 
براساس آمار بانک مرکزی از متری شش میلیون و 900 
هزار تومان –به طور میانگین- در تهران در تیر 97 به متری 
13 میلیــون و 350 هزار تومان در تیر 98 افزایش یافت 
تا بیش از 91 درصد رشد کرده باشد! جالب اینجاست که 
در همین بازه زمانی معاملات مســکن بیش از 64 درصد 

کاهش یافت. 
اما همین بخش مسکن که چنین روزهایی را سپری 
می کند اگر فعال شــود و ســاخت و ساز آن رونق بگیرد 
علاوه بر اینکه به خانه دار شــدن مردم منتهی می شود، 
صنایع زیادی را رونق داده و به طور مســتقیم )با ساخت 
مســکن( و غیرمســتقیم )با رونق صنایع( اشتغال ایجاد 
می کند. در همین زمینه، چندی پیش رامین قاســمپور، 
کارشناس صنعت ساختماني و صنایع وابسته گفته بود: 
»بخش مســکن و ساختمان کشور با 300 صنعت دیگر 
ارتباط نزدیک دارد و رونق بازار در این بخش به رشــد و 

پویایي سایر صنایع وابسته کمک مي کند.« 
از همین رو، همان گونه که رهبر معظم انقلاب تاکید 
کردند بخش مسکن علاوه بر خانه دار کردن اقشار مختلف 
مردم، در ایجاد اشتغال و رونق سایر صنایع نیز موثر است؛ 
البته ایــن فرصتی بود که دولت تدبیر و امید حداقل در 
پنج سال نخست خود با مخالفت های سرسختانه و عجیب 

عباس آخوندی با طرح مسکن مهر از دست داد. 
به عنوان نمونه یکی از آســیب های بی توجهی دولت 
به بخش مســکن در دوره وزارت عباس آخوندی کاهش 
شــدید ساخت و ســاز و به تبع آن افت استفاده از فولاد 
بــود. ســیدبهادر احرامیان، عضو هیئــت مدیره انجمن 
تولیدکننــدگان فولاد در ایــن رابطه گفته بود: »مصرف 
ظاهری فولاد ایران در بازه چهار ســاله 91تا 95 در یک 
سقوط آزاد فاجعه آمیز با افت 30 درصدی مواجه شده و از 
22 میلیون تن مصرف در سال 91 به کمتر از 16 میلیون 

تن در سال 95رسید.« 
 شرکت های دانش بنیان 

نیاز اساسی اقتصاد
شــرکت های دانش بنیان یکی دیگر از پیشران های 
اقتصاد کشور است که رهبر انقلاب اسلامی پیش از این هم 
در بیانیه گام دوم انقلاب بر اهمیت آن تاکید کرده بودند.

واقعیت این است که پیشرفت شرکت های دانش بنیان 
در حقیقت ریشه در ظرفیت های داخلی و پیشرفت های 
علمی دارد، اگر باور به ظرفیت های درونی و فعالیت های 
کارآفرینانه وجود داشته باشد، زمینه رشد این شرکت ها 
نیز فراهم می شــود، به طور مثال با پیشرفت استارتاپ ها 
و برجسته شدن برخی اپلیکیشن ها مانند اسنپ و تپسی 

می توان این ظرفیت ها را مشاهده کرد. 
البته فعالیت های کارآفرینانه و ثبت شرکت هایی از این 
دست منحصر به موارد خدماتی نبوده و می توان فعالیت 
پر رنگ شــرکت های دانش بنیان را در صنایع دارویی و 
صنایع دفاعی نیز مشاهده کرد. چنانچه ملک زاده، معاون 
تحقیقــات و فناوری وزارت بهداشــت، از فعالیت 1200 
شرکت دانش بنیان در حوزه دارویی و صادرات 73 مورد 

آن خبر داده بود. 
همچنین ســعید شــعبانیان، رئیس  بازرسی وزارت 
دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح در 26مرداد ماه گفت:  
»با همت جوانان و شرکت های دانش بنیان و دانشمندان 
صنعت دفاعی، تلاش خصمانه دشــمن در زمینه تحریم 
ایران به فرصت تبدیل شده و از این رو، امروز در بهترین 
شرایط دفاعی قرار داریم و تمامی نیازهای عرصه دفاعی 

و غیردفاعی را تامین می کنیم.« 
بر همین اســاس می توان گفت فعالیت شرکت های 
دانــش بنیان منحصر به بخش خاصی نیســت و همین 
موضوع زمینه گســترده ای برای حضور این شرکت ها در 
اقتصاد ایجاد می کند. در این باره، مهدی الیاسی، معاون 
سیاســت گذاری معاونت علمی ریاست جمهوری با بیان 
اینکه می خواهیم ایده هایی که تبدیل به شرکت می شوند 
را در قالب شرکت های  دانش بنیان حمایت کنیم گفت: 
امروزه 4462 شرکت دانش بنیان مورد تایید قرار گرفته 

و مشغول به فعالیت با اشتغال 300 هزار نفری است. 
لازم به ذکر اســت عنصر اصلی شــرکت های دانش 
بنیان، استعدادهای درونی کشــور یا به عبارت دقیق تر 
نیروی انســانی بومی است. به همین دلیل اصل و اساس 
شرکت های دانش بنیان بر پایه ظرفیت های داخلی قرار 
دارد، از یاد نبریم که توجه به این شــرکت ها نیز علاوه بر 
توفیقات علمی برای کشور، منجر به دستاورد های اقتصادی 

قابل توجهی نیز خواهد شد. 
کشاورزی، استراتژیک ترین پیشران

با توجه به تحریم های ظالمانه آمریکا و فشارهایی که 
از سوی این کشور به ما وارد می شود، یکی از نقاطی که 
باید مورد توجه قرار بگیرد و غفلت از آن خسارات جبران 
ناپذیری دارد، امنیت مواد غذایی اســت. در حقیقت اگر 
در حوزه کشــاورزی به نقطه ای نرسیم که امنیت غذایی 
خود را تامین کنیم احتمال هر نوع آسیبی –خصوصا در 

حوزه سلامت- وجود دارد. 
بنابراین نیاز به توجه به بخش کشــاورزی به خوبی 
احساس می شود، حال با توجه به اینکه منابع آبی کشور 
محدود اســت باید بگونه ای رفتار کرد که علاوه برتامین 
نیاز داخلی، منابع کشور نیز به صورت بهینه مصرف شوند، 
این اتفاق نیز نیازمند استفاده بیشتر از تکنولوژی است و 
از همین رو می توان به پیوند شــرکت های دانش بنیان و 

بخش کشاورزی پی برد. 
متاسفانه عده ای –همان طور که برخی دیگر در بخش 
مســکن دچار بی عملی بودند- تلاش دارند تا با غیرقابل 
توجیه نشان دادن تولید محصولات کشاورزی، جاده صاف 
کن واردات شــوند و توجهی ندارند که موضوعاتی مانند 

امنیت مواد غذایی قابلیت ریسک کردن ندارد. 
از سوی دیگر، کشاورزی تنها بخشی است که میزان 
خودکفایــی درآن بالاســت چراکه از اســتراتژیک ترین 
محصولات مانند گندم تا عمده میوه ها در داخل کشــور 
تولید می شود و این موضوع علاوه بر اینکه به خودی خود 
مغتنم اســت می تواند در زمینه صنایع تبدیلی نیز موثر 

واقع شده و تولید ملی را افزایش دهد.
توجــه ویژه به بخش کشــاورزی همچنین می تواند 

ارزآوری بالایی نیز برای کشور داشته باشد. در همین رابطه، 
مهدی شریفی، مدیرعامل اتحادیه گل و گیاه کشور چندی 
پیش به خبرنگار اقتصادی کیهان گفته بود: »صادرات گل 
در حال حاضر سالانه رقمی در حدود 200 میلیون دلار 
است که ما می توانیم درصورت حمایت دولت این رقم را 
به یک میلیارد دلار در سال برسانیم. مانع بزرگ در برابر 
افزایش صادرات گل تلاش برخی دستگاه های دولتی برای 
صدور مجوز واردات گل و نیز ممنوعیت خروج خاک همراه 
با گل و گیاه از کشور است.همچنین 100هزار نفر به طور 
مستقیم و غیر مستقیم در صنعت گل کشور مشغول به کار 
هستند که اگر واردات گل صورت گیرد چه بسا بسیاری از 
این فرصت های شغلی از بین می رود و کارآفرینان داخلی 

با مشکل جدی مواجه می شوند.«
ظرفیت صنعت خودرو و لوازم خانگی

علاوه بر بخش های مذکور، صنایعی مانند خودروسازی 
و لوازم خانگی نیــز می توانند تغییراتی در حوزه اقتصاد 
کشــور پدید بیاورند. با توجه به تقاضای زیادی که برای 
خــودرو وجود دارد، این صنعــت می تواند به رونق تولید 
و اشــتغال کمک کند، منتها به این شــرط که از حالت 
انحصار خارج شــده وعرصه برای تولیدکنندگان داخلی 
غیر از دو خودروســاز بزرگ –ایران خودرو و ســایپا- باز 
شــود و استعدادهای درونی کشور اجازه بروز و ظهور در 

این زمینه داشته باشند.
دقت داشــته باشیم هنوز حدود نیمی از مردم کشور 
خودرو ندارند و لذا تقاضای فراوانی برای این کالا در کشور 
وجود دارد البته عده ای به محض مشاهده تقاضای فراوان 
خودرو سریعا نسخه واردات را تجویز می کنند در حالی که 
اولا تجربه نشان داده خارجی ها خصوصا غربی ها شرکای 
باوفایی نیســتند و در بزنگاه ها میدان را خالی می کنند 
و دولت را با انبــوه تعهدات تنها می گذارند و ثانیا عمده 
خودروهای وارداتی لوکس می باشند که طبیعتا به دلیل 

قیمت بالا از دسترس عموم مردم خارجند.
لوازم خانگی ، صنعت دیگری است که با توجه به بازار 
مناسبی که در داخل دارد و باتوجه به محدودیت وارداتش 
به دلیل همان بی وفایی خارجی ها در دوران تحریم می تواند 
زمینه شکوفایی این صنعت را داخل کشور بیش از پیش 
فراهم کند. چند روز پیش فریدون نصیری، رئیس اتحادیه 
فروشندگان لوازم خانگی در این باره گفته بود: »رصدها 
و بازرسی های بر خط از بازار لوازم خانگی نشان می دهد 
که خوشبختانه در بازار هیچ کمبودی وجود ندارد و لوازم 

خانگی با هر برند در دسترس عموم قرار دارد.« 
شــرایط کنونی بازار لوازم خانگی به خوبی نشــان 
می دهد تولیدکنندگان داخلی در اغلب موارد، می توانند 
نیازهای داخلی را تامین کنند و در حوزه های اشتغال هم 
گام های خوبی بردارند؛ به عبارتی این صنعت با استفاده 
از توانمندی های بالایی که دارد، ظرفیت خوبی است تا به 
عنوان یکی از پیشران های اقتصادی مورد توجه قرار بگیرد. 

مذاکرات بی حاصل
با وجودی که اکنون بیش از 4 سال از امضای برجام 
و همچنین حدود 15 ماه از خروج آمریکا از برجام سپری 
شده است ولی دولت بازهم به دنبال مذاکره با غرب است.

آمریکا و اروپا بر طبق برجام متعهد شــده بودند که 
ضمن لغو یکباره تمامی تحریم ها، محدودیتی برای فروش 
نفت ایران و مبادلات بانکی با ایران وجود نداشته باشد. اما 
حالا تعهدات خود را به کنار گذاشته و از مذاکرات جدید 

و تعهدات جدید ایران سخن می گویند. 
متاسفانه مقامات ارشد دولت و از جمله وزیر محترم 
امور خارجه از بســته توهین آمیز و فریبکارانه فرانســه 
استقبال کرده اند. بر همین اساس مذاکرات ایران و فرانسه 

حول بسته پیشنهادی مذکور در حال پیگیری است. 
تجربه برجام در 4 سال اخیر و همچنین تجربه ای که 
پس از خروج آمریکا از برجام- در 15 ماه اخیر- کسب شد، 
بیش از پیش ثابت کرد که اینگونه مذاکرات بی حاصل است 

و هیچ دستاوردی برای کشورمان در بر نخواهد داشت.

فرانسه کشوری است که در سال های اخیر بر شدت 
گســتاخی علیه ایران افزوده است. از بی عملی در اجرای 
تعهدات برجامی تا اخراج دیپلمات ایرانی و بلوکه کردن 

بخشی از دارایی دولت ایران.
 نــوع عملکرد دولــت آقای روحانــی در مدت زمان 
ضرب الاجل برجامی این پالس را به طرف مقابل داد که 
دولت همچنان در پی حفظ برجام به هر قیمت است. اینکه 
دولت هیچ برنامه ای برای اداره کشور ندارد و تمامی تخم 

مرغهای خود را در سبد برجام چیده است.
این پالــس خطرناک، طرف مقابل را به گســتاخی 
بیشتر تشــویق می کند. بر همین اساس طرف مقابل از 
برجام نه برای ارائه امتیــاز به ایران بلکه صرفا به عنوان 

ابزار امتیازگیری از ایران بهره می برد.
در همین راســتا ،شبکه الجزیره به نقل از کاخ الیزه 
مدعی شد که رئیس جمهور فرانسه به همتای آمریکایی 
خود پیشــنهاد داده که برای کاهش تنش ها، واشنگتن 
به تهــران اجازه دهد که صادرات نفت خود را به صورت 
محدود و برای مدت زمان معینی ادامه دهد اما به شرط 
اینکه ایران نیز دست از غنی سازی اورانیوم ]بیش از سقف 

تعیین شده در برجام[ بردارد.
کاخ الیزه همچنین اعلام کرد که رئیس جمهور آمریکا 
به رئیس جمهور فرانسه گفته که وی به دنبال جنگ با ایران 

نبوده و فقط به دنبال توافق با این کشور است. 
علاوه بــر این، یک منبع آگاه کاخ الیزه فاش کرد که 
رهبران گروه 7 توافق کردند تا رئیس جمهور فرانسه پیام 

این گروه را به جمهوری اسلامی ایران منتقل کند.
پس از آن ترامپ گزارش های منتشرشــده در مورد 
توافق گروه هفت برای ارسال پیام به ایران از طریق فرانسه 
را رد کرد، اما گفت کشــورها می توانند با ایران گفت وگو 

کنند و واشنگتن نمی تواند مانع این کار شود.
ذوق زدگی از پیشنهاد گستاخانه!

فرانسه یکی از بدهکارها در برجام است اما با گستاخی 
ژست منجی و میانجی به خود گرفته و مدعی است که در 

پی کاهش تنش میان ایران و آمریکا است.
نکته تأمل برانگیز و البته تأسف برانگیز اینجاست که 
رسانه های زنجیره ای از گستاخی فرانسه ذوق زده شده اند!

در همین رابطه روزنامه ایران در گزارشــی با عنوان 
»حذف گزینه موشــکی از بســته پیشــنهادی فرانسه« 
نوشت:»گفت وگوهای فشرده حســن روحانی و امانوئل 
مکرون، رؤسای جمهور ایران و فرانسه در هفته های اخیر 
در حالی به تبادل بســته های پیشنهادی با هدف حفظ 
برجام انجامیده است که امکان وقوع نقطه عطف جدیدی 
در مذاکرات دو کشــور پیرامون این موضوع و در ابعادی 
جدی تر مطرح شده است. عقب نشینی فرانسه از خواسته 
خود مبنی بر مذاکره پیرامون فعالیت های موشکی ایران، 
جدیدترین تحولی است که در روند مذاکرات جاری تهران 

و پاریس روی داده است«.
ارگان دولــت در ادامــه نوشــت:»فارغ از مذاکرات 
جاری تهران و پاریس، ماکرون قرار نیســت از تلاش های 
میانجیگرانه برای کاستن از تنش دیپلماتیک ایران و آمریکا 

نیز دست بردارد«.
بسته پیشنهادی فرانسه، پر از خالی است. براساس این 
بسته ایران باید روند کاهش تعهدات برجامی خود را متوقف 
کرده و در ادامه، محدودیت های برجامی را نیز دائمی کند. 
همچنین توان موشکی و قدرت منطقه ای ایران نیز باید 
به سرنوشت صنعت هســته ای در برجام مبتلا شود. در 
مقابل وعده نسیه ای داده شده است که براساس آن پس 
از اجرای نقد موارد فوق توســط ایران، ترامپ به صورت 
محــدود و برای مدت زمان معین به ایران اجازه! می دهد 

تا نفت خود را به مقدار بیشتری صادر کند!
حــالا فرانســه، در ظاهــر- ضمن تاکید بــر برجام 
منطقه ای- بخش موشــکی را از بسته پیشنهادی حذف 
کرده، و این حیله گری با ذوق زدگی رسانه های زنجیره ای 

مواجه شده است.

گزارش خبری تحلیلی کیهان

فرصت های بر زمین مانده اقتصادی
معطل مذاکرات بی حاصل با اروپا طبق آمار بانک مرکزی، بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری 

بیش از ۳۴2میلیون فقره انواع کارت بانکی تا پایان خرداد ماه 
صادر کرده اند که چهار برابر جمعیت کشور است.

تازه ترین گزارش های آماری اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی 
تا پایان خرداد ماه 98 نشــان می دهد که بانک ها و مؤسسات مالی و 
اعتباری 342 میلیون و 982 هزار کارت بانکی در قالب کارت برداشت، 
اعتباری، هدیه و کارت پول الکترونیک تا پایان خرداد ماه صادر کرده اند. 
با این حســاب می توان گفت؛ بانک ها حداقل چهار برابر جمعیت 83 

میلیون نفری ایران، کارت بانکی به مشتریان خود داده اند. 
در این گزارش آمار ســه  ماهه ابتدایی سال جاری در بخش های 
کارت برداشت، کارت اعتباری، کارت خرید یا هدیه و کارت های پول 
الکترونیک در دو قســمت استان تهران و سایر استان ها منتشر شده 
اســت؛ البته این آمار درحالی منتشر شده که گزارش اعلامی برخی 
بانک ها از جمله انصار، ایران زمین، توسعه صادرات، تجارت، پارسیان 
و پســت بانک ایران درخصوص تعداد کارت های بانکی به روز نبوده و 

متعلق به سال های گذشته است.
بر اساس گزارش منتشرشده از سوی اداره نظام های پرداخت بانک 
مرکــزی تا پایان خرداد ماه بالغ بر 228 میلیون و 795 هزار و 831 
کارت بانکی از نوع برداشت در شبکه بانکی صادر شده که بانک سپه 
با تعداد 38 میلیون و 528 هزار و 716 کارت، بیشترین صدور کارت 
برداشــت میان بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری کشور را داشته و 
بانک های ملی ایران، ملت، صادرات و کشاورزی در رده های بعدی قرار 
دارند؛ از سوی دیگر بانک خاورمیانه کمترین تعداد کارت برداشت را 

در شبکه بانکی صادر کرده است.
به گزارش تســنیم، آمار منتشرشــده از صدور کارت برداشت در 
اســتان تهران حاکی از آن است که در پایتخت بالغ بر 43 میلیون و 
480 هزار و 415 کارت بانکی توســط شبکه بانکی صادر شده که از 
این میان بیشترین سهم از کارت های بانکی صادره متعلق به بانک های 

سپه، ملی و ملت است.
آمار نشان می دهد در سایر استان های ایران در حدود 183 میلیون 
کارت بانکی صادر شــده که بانک سپه، ملی و ملت بیشترین کارت 

صادرشده را در اختیار خود دارند.
جدیدترین گزارش بانک مرکزی درخصوص کارت های بانکی نشان 
از صدور بالغ بر 109 میلیون و 519 هزار و 847 کارت خرید یا هدیه 
در سطح کشور توسط شبکه بانکی دارد که بانک ملی ایران با صدور 
24 میلیون و 976 هزار کارت هدیه در رتبه نخست این جدول قرار 

گرفته و پس از آن نیز بانک های پارسیان و سپه قرار دارند.
ایــن گزارش حاکی اســت که بالغ بر یک میلیــون و 978 هزار 
کارت پول الکترونیک توســط بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری در 
دوره مورد بررسی صادر شــده که حدود 374 هزار کارت در استان 
 تهران و یک میلیون و 604 هزار کارت بانکی نیز به ســایر استان ها 

ارتباط دارد.

بانک مرکزی:
 بانک ها 4 برابر جمعیت کشور 

کارت صادر کرده اند

نایب رئیس کانون انجمن صنفی مرغداران گوشتی 
گفت: هنوز مرکب امضای قانون تعلیق دو ساله قانون 
انتزاع خشک نشده شاهد پیشنهاد موارد غیرمنطقی 

مانند واردات مرغ و تصویب آن هستیم.
حبیب اســدالله نژاد در گفت وگــو با خبرگزاری فارس 
دربــاره تصویب واردات مــرغ بلافاصله پس از تعلیق قانون 
انتــزاع گفت: وقتی بحث تعلیق قانون انتزاع وظایف بخش 
کشاورزی از وزارت جهاد کشاورزی به مدت دو سال مطرح 
شــد، دغدغه و نگرانی مخالفان و دلسوزان بخش کشاورزی 
همین نگاه های غلط و ضد تولید بود. متاســفانه در حالیکه 
هنوز مرکب امضای قانون تعلیق دو ساله قانون انتزاع خشک 

نشده شاهد هستیم که موارد غیرمنطقی مانند واردات مرغ  
پیشــنهاد و مصوب می شود. وی با بیان اینکه، واردات مرغ 
می تواند تبعات بدی برای تولید در صنعت مرغداری به همراه 
داشته باشد، افزود: حجم تولید به گونه ای است که مرغ  مورد 
نیاز کشور را کاملًا تامین می کند و نگرانی درخصوص تامین 
ذخائر استراتژیک وجود ندارد. بنابراین تصویب واردات مرغ در 
چنین شرایطی حاصل زمینه سازی برای سود جویی برخی 
عوامل، خروج بی مورد ارز از کشور و اقدامی ضد تولید است.

نایب رئیس کانون انجمن صنفی مرغداران کشور با اشاره 
به کیفیت نامناسب نهاده ها و مرغ های منجمد وارداتی در 
سنوات گذشته ادامه داد: بهتر است به جای واردات مرغ های 

منجمد خارجی که اغلب بی کیفیت اســت به تولید داخلی 
اهمیت داده و با رفع مشکلات و تنگناهای فعالان این بخش، 
زمینه اســتفاده از تمام ظرفیت ها و پتانسیل صادرات یک 
میلیون تن مرغ  در ســال فراهم آید. اسدالله نژاد با تصریح 
این نکته که تصمیم به واردات مرغ غیر کارشناسی است و 
مورد تایید تشکلهای این صنعت نیست، تاکید کرد: سیاست 
دستوری کارایی و خاصیت خود را در اقتصاد از دست داده 
است و در مقوله تولید جواب نخواهد داد. تجربه چندین ساله 
قیمت گذاری دستوری نشان داده که این سیاست جز تحمیل 
هزینه های گزاف برای کشور، ایجاد التهاب و بار روانی در بازار، 
تاثیر دیگری ندارد. وی به  سیاست دستوری افزایش میزان 

تولید جوجه در ماه در کشور اشاره کرد و گفت : اجرای این 
مصوبه یعنی اینکه جوجه که قیمت مصوب آن 2450 تومان 
و قیمت بازار آن 1500 تومان است باز هم با کاهش قیمت 
مواجه شود و زیانهای واحدهای مرغ مادر را دوچندان کند.
گفتنی است، در حالی که پتانسیل، زیرساخت و توانایی 
تولید مرغ کشور به گونه ای ست که امکان صادرات حدود یک 
میلیون تن مرغ در ســال در صورت استفاده از ظرفیت های 
موجود وجود دارد، تصمیم به تامین ذخایر اســتراتژیک از 
محل واردات بســیار عجیــب و دور از ذهن، طنزی تلخ و 
تیشــه زدن به ریشه  استمرار و پایداری تولید و اشتغال در 

صنعت مرغداری است.

یک مسئول:

تصویب واردات مرغ اقدامی بر ضد تولید است

یک تولیدکننده لاســتیک با بیان اینکه نفس های تولید 
به شــماره افتاده، گفت: علیرغم تأکیدات رهبرمعظم انقلاب 
اســلامی، هنوز دولتمردان اراده ای برای حل معضلات تولید 

ندارند.
اسکندر ستوده در گفت و گو با خبرگزاری تسنیم، با اشاره به اینکه 
علی رغم تمام تأکیدات رهبرمعظم انقلاب اسلامی بر رونق تولید و رفع 
مشکلات پیش روی تولیدکنندگان گویا هنوز دولتمردان اراده ای برای 
حل این معضلات ندارند، اظهار داشت: هنوز مشکلات تولید پابرجاست 
و ما به عنوان تولیدکننده لاستیک یک ماه است که نتوانسته ایم هیچ 
گشایشــی برای واردات مواد اولیه داشته باشیم و ارزی در اختیار ما 

قرار نگرفته است.
وی با بیان اینکه اگر ارزی به ما داده نشــود در تأمین مواد اولیه 
مشکل بوجود آمده و بازار در ماه های آینده با کمبود لاستیک روبرو 
خواهد شد، افزود: این موضوع را در قالب نامه ای به وزیر صنعت اعلام 

کرده ایم تا در این رابطه تصمیم سریعی اتخاذ شود.
این تولیدکننده لاستیک با بیان اینکه در شرایط تحریم با حمایت از 
تولید داخل می توانیم از تمام ظرفیت ها استفاده کرده و نیازهای داخلی 
را برطرف کنیم تصریح کرد: تولید تایر برای تولیدکننده داخلی چندین 
برابر ارزانتر از واردات است، چرا دولت به این موضوع توجهی نمی کند. 
ما می خواهیم به کشــور کمک کنیم تا وابســتگی به واردات نداشته 
باشیم اما از طرف دیگر دولت واحدهای تولیدی را حمایت نمی کند.

ســتوده با تأکید براینکه چرا آقایــان واردات را به تولید ترجیح 
می دهند، گفت: تولیدکننده داخلی می تواند 70 درصد نیاز تایر کشور 
را برطرف کند و فقط ما 30 درصد وابسته به واردات هستیم اما امروز 
با عدم حمایت ها ظرفیــت تولیدکننده داخلی کاهش یافته و حجم 

واردات به مرور در حال افزایش است.
وی با انتقاد از اینکه چرا یک ماه اســت بانک مرکزی ارزی برای 
واردات مواد اولیه در اختیار تولیدکنندگان قرار نمی دهد، اظهار داشت: 
45 درصد مواد اولیه مورد نیاز واحدهای تولیدی تایر از محل واردات 
تأمین می شــود، به ما بگویید وقتــی نمی توانیم ارز تهیه کنیم، مواد 

اولیه را چگونه وارد کنیم.
این تولیدکننده لاستیک به صحبت های اخیر رهبر معظم انقلاب 
در وجود 70 خوان برای تولیدکنندگان در امر تولید گفت: تولید باید 
خط اول جبهه اقتصاد کشور باشد اما امروز نفس هایش به شماره افتاده 
و هیچ حمایتی از آن نمی شود. تولید ما در این شرایط شاهکار است. هر 
روز سد جدیدی برای تولیدکنندگان بوجود می آید به نحوی که طی 
کردن این همه مراحل برای یک تولیدکننده بسیار سخت و نفس گیر 
است. ستوده اضافه کرد: تنها راه نجات تولید استفاده از ظرفیت های 
موجود است اما کسی به این موضوع توجه نمی کند. در شرایط بحران 
تولیدکننده به جای حمایت بدون هیچ سیاســت تشویقی به سختی 
مشغول فعالیت اســت. امیدوارم فرمایشات اخیر رهبری مورد توجه 
مسئولین قرار گرفته و آنها فکر اساسی برای وضعیت تولیدکنندگان 

داخلی بکنند.
وی تصریح کرد: اگر مواد اولیه نداشته باشیم نمی توانیم تولید کنیم 
و به طور حتم بازار در آینده دچار مشــکل خواهد شد این موضوع را 

با چه زبانی باید به مسئولین بگوییم تا آنها سریع تر تصمیم بگیرند.

درصورت حمایت دولت
 تولیدکننده داخلی تایر

70 درصد نیاز کشور را برطرف می کند 

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس تصریح کرد: 
مجلس اصراری برای پیوستن به موافقت نامه پاریس 
ندارد اگر دولت اصرار به پیوستن به این موافقت نامه 
دارد باید هرچه سریع تر سند تعهدات ملی )NDC( را 

به مجلس ارائه دهد.
احمدعلی کیخا در گفت وگو با خبرگزاری فارس درباره 
آخرین وضعیت بررسی موافقت نامه پاریس در مجلس گفت: 
ازآنجا که تعهــدات فعلی ما در موافقت نامه پاریس در طی 
ســال های پیش رو برای دولت بار مالی ایجاد می کند باید 
در مجلس بررسی و مورد تائید قرار بگیرد. این مسئله تنها 
در مورد این موافقت نامه نیست بلکه هر موافقت نامه ای که 

مستلزم ایجاد بار مالی است باید این روند را طی کند.
وی افزود: دولت و به خصوص ســازمان حفاظت محیط 
 زیست باید به صورت قطعی هزینه تعهدات و منابع تأمین این 
هزینه ها را مشخص نمایند در غیر این صورت عملًا نمی توان 

تصمیمی در این مورد گرفت.
ایــن نماینده مجلــس در مورد درخواســت کتبی از 
ســازمان حفاظت محیط  زیست برای ارسال سند تعهدات 
ملی )NDC( به مجلس عنــوان کرد: مجلس اصراری برای 
پیوســتن به موافقت نامه پاریس ندارد، اگر دولت اصرار به 
 NDC پیوستن به این موافقت نامه دارد باید هرچه سریع تر

را به مجلس ارائه دهد.
کیخا در پاسخ به اظهارات رئیس سازمان حفاظت محیط 
 زیســت درباره برطرف شدن ابهامات شورای نگهبان اظهار 
داشــت: موافقت نامه پاریس، هنوز در کمیسیون کشاورزی 
مجلس است و برای برطرف شدن ابهامات باید بعد از تائید 

این کمیسیون دوباره به صحن مجلس بازگردد.
گفتنی اســت این توافقنامه پس از مذاکراتی که میان 
نماینــدگان 195 کشــور جهان در پاریــس انجام گرفت 
در تاریــخ30 آذرماه 1394 به تصویب رســید. پس از آن 
محمدجواد ظریف در تاریخ 3 اردیبهشــت 1395 با حضور 
در مراســم امضای توافقنامه تغییرات آب و هوایی پاریس 
که در مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک برگزار شد، 
به نمایندگی از طرف دولت جمهوری اســلامی ایران، این 

توافقنامه را امضا کرد.
به گزارش نســیم، محدودیت هایی که این موافقت نامه 
برای کشــور ایجاد می کنــد از موضوعــات پرچالش این 
موافقت نامه بوده که به اعتقاد برخی کارشناسان، در صورت 

اجرا اقتصاد کشور را دچار مشکلاتی خواهد کرد.
دونالــد ترامپ به دلیل تضاد موجــود بین منافع ملی 
آمریکا و موافقتنامه پاریس تصمیم به خروج از این معاهده 
را گرفت این در حالی است که جمهوری اسلامی ایران نیز 

در مجموع ذخایر نفت و گاز رتبه نخست را دارد و نیازمند 
بررسی هوشمندانه تبعات اقتصادی پیوستن به موافقتنامه 
پاریس را دارد. شواهدی وجود دارد که نشان می دهد کم کاری 
در افزایش ظرفیت نیروگاهی کشور، می تواند مرتبط با این 
موافقتنامه باشــد و این تعهد در سال های آینده نیز مانعی 
برای افزایش ظرفیت نیروگاهی ما و البته توســعه صنعتی 

کشور خواهد بود.
بر اساس برنامه اقدامی که سازمان محیط زیست ایران 
آبان ماه 94 در آســتانه موافقتنامه اقلیمی پاریس تســلیم 
UNFCCC کرد، متعهد شــد تا ســال 2030 مجموعا 12 

درصد تولید گازهای گلخانه ای خود را کاهش دهد و خانم 
معصومه ابتکار، رئیس وقت سازمان محیط زیست این تعهد 

را علنی کرد.
آذرماه 94 نیز معاون اول رئیس جمهور وظایف دستگاه ها 
را در زمینه کاهش انتشار گازهای گلخانه ای ابلاغ کرد. هرچند 
اجرای این تعهد از سال 2020 آغاز می شود اما سال گذشته 
محسن ناصری، مدیر طرح ملی تغییرات آب وهوای سازمان 
محیط زیست اعلام کرد ایران 3 سال تا 2020 فرصت دارد 
که »شرایط کاهش انتشار گازهای گلخانه ای را فراهم کند« و 
»جلوگیری از انتشار گاز گلخانه ای و اجرایی کردن آن همانند 
درد زایمان است که باید تحمل کنیم تا این سیاست سرانجام 

به بار بنشیند«. لذا می توان نتیجه گرفت دولت روحانی در 
حال فراهم کردن شــرایط لازم برای کاهش انتشار گازهای 
گلخانه ای است و این فراهم  سازی شرایط، درد زایمانی است 

که باید تحمل شود.
عدم توســعه نیروگاه ها متناسب با نیاز کشور، شاید با 
پروژه »فراهم  ســازی شرایط« بی ارتباط نباشد، چه؛ توسعه 
نیروگاه ها باعث افزایش مصرف سوخت های فسیلی می شود 
و دولت تعهد »کاهش مصرف« را داده است. گاز گلخانه ای 
در نتیجه سوزاندن سوخت فسیلی تولید می شود و 85 درصد 
برق تولیدی کشور، محصول نیروگاه های حرارتی است که 
از سوخت فسیلی استفاده می کنند. 29 درصد گاز مصرفی، 
23 درصد کل گازوئیل مصرفی و 78 درصد کل نفت کوره 
مصرفی ایران در نیروگاه هاســت. طبیعی اســت که وقتی 
دولت در توافقنامه اقلیمی پاریس تعهد داده است سوزاندن 
سوخت های فسیلی را 12 درصد کاهش دهد، نه تنها باید از 
افزایش ظرفیت نیروگاهی کشــور خودداری کند، بلکه باید 
طرح هایی را برای کاهش سطح کنونی استفاده از سوخت های 
فســیلی اجرا کند. وزارت نیرو باید درباره عدم توسعه کافی 
ظرفیت نیروگاه های کشــور مورد بازخواست قرار گرفته و 
جبران کاهش 42 درصدی نرخ رشد توسعه نیروگاهی نیز 

مطالبه شود.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس:

پذیرش موافقت نامه پاریس برای دولت هزینه دارد

مدیرعامل شرکت راه آهن تأکید کرد: باوجود فشار 
بسیار زیاد تحریم کنندگان، توانسته ایم با تکیه بر تولید 
 داخل بخش بزرگــی از نیاز های حوزه حمل ونقل ریلی 

را برطرف کنیم.
محمد رسولی دیروز در یک نشست خبری به مناسبت هفته 
دولت، با بیان اینکه امسال 213 دستگاه واگن را به خطوط ریلی 
اضافه کرده ایم گفت: با ورود این میزان واگن علاوه بر ظرفیت های 
جابجایی بار، افزایش تعداد واگن ها هم نسبت به سال گذشته 

رشد 60 درصدی داشته است.
وی اظهار کرد: تمامی ساخت و بازسازی این واگن ها توسط 
تولید کنندگان داخلی صورت گرفته و باتوجه به نامگذاری سال 
تولید ملی ســعی کرده ایم استفاده از تولیدکنندگان داخلی را 

نسبت به سال های گذشته افزایش دهیم.
مدیرعامل شرکت راه آهن با اشاره به اینکه از اردیبهشت ماه 
امســال کارگروه مشترکی با وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
دستور کار قرار داده ایم افزود: این کارگروه به صورت هفتگی و 
مستمر برگزار می شود و ما در این کارگروه سعی خواهیم کرد 
از تمامی ظرفیت های تولید داخلی جهت تأمین تجهیزات ریلی 

استفاده کنیم.
رســولی با بیان اینکه بســیاری از تولیدکنندگان ساخت 
محصولات و تجهیزات ریلی را آغاز کرده اند، ادامه داد: در صورتی 
که تست این محصولات با موفقیت انجام شود شرکت راه آهن 
برای تولید تجاری تمامی محصولات از آنها حمایت خواهد کرد.
وی با اشــاره به اینکــه اســتفاده از تولیدکنندگان داخلی 
زمینه ساز کاهش وابستگی ما به تولیدکنندگان خارجی می شود، 
گفت: استفاده از محصولات و تولیدکنندگان داخلی را شرکت 
راه آهن در اولویت قرار داده اســت و ســفارش تمامی ساخت 
لوکوموتیــو، واگن و قطعات مهم قطار را از این تولیدکنندگان 

دریافت خواهیم کرد.
مدیرعامــل شــرکت راه آهن تأکید کرد: بــا توجه به آنکه 
تحریم کننــدگان به دنبال ایجاد فشــار بســیار زیادی برای 
تأمین تجهیزات شــرکت های ریلی هســتند، توانســته ایم با 
تکیــه بر تولیــد داخل بخش بزرگــی از نیاز های حوزه حمل 
ونقــل ریلی را برطرف کنیم به طــوری که اخیرا در هفتمین 
نمایشــگاه حمل ونقل ریلی از واگن باری مپنا رونمایی شد و 
 علاوه بر آن بســیاری از تجهیزات مورد نیاز در حوزه لوکوموتیو 

هم رونمایی شد.
رسولی خاطرنشان کرد: هم اکنون 75 دستگاه لوکوموتیو در 
کارخانجات تولید داخل بازسازی شده و تحویل شرکت راه آهن 
داده شــده است همچنین ما توانسته ایم لوکوموتیو مانوری که 
زمینه ساز افزایش استفاده از ظرفیت های باری و مسافری می شود 

را در کارخانجات داخلی تأمین کنیم.
وی همچنین در مورد آخرین وضعیت حمل مســافران در 
ایام اربعین گفت: امسال به طور قطع همانند سال های گذشته 
شــاهد حمل زائران اربعین هســتیم و جابجایی زائران توسط 
شــبکه ریلی انجام خواهد شــد، اما هنوز اقدامات لازم در این 

زمینه تکمیل نشده است.
این مســئول با اشــاره به ســفر چند روز پیــش خود به 
خوزستان تأکید کرد: بر اســاس مصوب هیئت وزیران تأمین 
منابع مالی آن از ســوی بنیاد مســتضعفان انجام می شــود و 
بنیاد مســتضعفان هم طبق جلســه ای که بــا هیئت عراقی 
داشــته ایم باید یک پیمانکار خوب بــرای این پروژه را معرفی 
 کنــد، همچنین باید تضامیــن مورد نیاز را بــرای این پروژه 

ارائه دهد.
رسولی یادآور شــد: طول این پروژه 33 کیلومتر است که 
باید در این پروژه یک پل 700 متری هم ساخته شود و چندی 
پیش یک هیئت فنی و اقتصادی به همراه طرف عراقی از مسیر 
این پروژه بازدید کرده و دلیل آنکه ساخت این راه آهن، کریدور 
جدیدی را برای ایران فراهم می کند تمامی مراحل آن در حال 

پیگیری است.

مدیرعامل شرکت راه آهن:
 نیاز های ریلی کشور 

را با تکیه بر توان داخلی تأمین می کنیم

قبوض کاغذی کارکرد تلفن ثابت در مخابرات استان تهران 
از مهر امسال )سیکل سوم( حذف می شود.

به گزارش ایسنا، مخابرات منطقه تهران اعلام کرد که در راستای 
تحقق فرایند دولت الکترونیک، حفظ محیط زیســت، صرفه جویی و 
ساده سازی ارائه خدمات به مشتریان در کمترین زمان، قبوض کارکرد 
تلفن ثابت سیکل سوم مشتریان مخابرات استان تهران از مهر ماه سال 

جاری چاپ و توزیع نمی شود. 
بر همین اساس مشتریان مخابرات منطقه تهران از این پس برای 
اطلاع از مبلغ صورتحســاب پایان دوره و به روز تلفن خود می توانند 
با شــماره )2000 ( تماس بگیرند و از همان طریق نیز بدهی خود را 

پرداخت کنند.
همچنین مشــتریان بــه منظور آگاهی از کارکــرد تلفن ثابت و 
پرداخت صورتحســاب می توانند از طریق کد دســتوری 2020#* 
 )از طریق تلفن همراه( و ســایت شــرکت مخابــرات ایران به آدرس

www.tci.ir نیز اقدام کنند.

مخابرات تهران:
 قبض کاغذی تلفن ثابت 
از مهر ماه حذف می شود


